
رو بــه رو
تهیه کننده سریال »خوشنام«:

سریال ما طنز صرف نیست

تصویربــرداری سریــال »خوشنام« از نیمه 
گذشته است و این روزها در میــدان قیـام در 
حال ضبط است. احمد زالی تهیه کننده سریال 
»خوشنام« درباره روند تولید این سریــال که 
برای پخش از شبکه یک آماده می شود، بیان 
کرد: مریم سرمدی از بازیگران سریال تازه جلوی 
دوربین رفته و تصویربرداری سریال از نیمه گذشته 
است. وی ادامه داد: در حال حاضر روزهای پایانی 
نگارش فیلمنامه را داریم اما ضبط و تصویربرداری 
همچنان ادامه دارد و احتمالا چند بازیگر دیگر نیز 
به زودی به پروژه اضافه می شوند. این تهیه کننده 
تصریح کرد: چند لوکیشن خارجی هم در روزهای 
آینده داریم اما در حال حاضر همچنان در خانه 
اصلی شخصیت ها در میدان قیام تصویربرداری 
ادامه دارد که خانه شخصیت اصلی یعنی حمید 
لولایی است اما با حضور همه بازیگران ضبط 
می شود. وی همچنین درباره کرونا و اینکه 
همچنان می تواند ریسک باشد یا خیر اظهارکرد: 
ما با رعایت کامل پروتکل ها کار می کنیم با اینکه 
همه بازیگران دو دوز واکسن را زده اند و حضور 
پزشک را هم در صحنه داریم. با این حال همانطور 
که گفتم گروه واکسیناسیون شده است و جای 
نگرانی نیست. زالی در پاسخ به فضای طنز سریال 
و اینکه چقدر می تواند خلا طنز را پر کند، گفت: 
این سریال اصلا طنز صرف نیست بلکه درامی 
آموزنده و اجتماعی است که از لحظات مفرحی هم 
برخوردار است. آنچه که مدنظر فیلمنامه است در 
درجه اول خانواده و اخلاق است که در هر قسمت 
سعی داریم به آن بپردازیم. سریال »خوشنام« 
به تهیه کنندگی احمد زالی و کارگردانی علیرضا 
نجف زاده ساخته می شود و فیلمنامه اولیه اش 
توسط محسن کیایی نوشته شده بود. فیلمنامه این 
سریال با قلم فهیمه سلیمانی در حال نگارش برای 
شبکه یک سیماست. هومن حاج عبداللهی، شهره 
لرستانی، فریده سپاه منصور، نیلوفر رجایی فر، 
ساناز  ضیایی،  مهرداد  داودنژاد،  محمدرضا 
سماواتی، الهه جعفری، سیامک ادیب، سلمان 
خطی، فرزاد حاتمیان، سیدرضا حسینی، پروین 

ملکی، مهری آل آقا بازیگران سریال هستند.

با گذشت ۴۵ درصد از تصویربرداری سریال 
»بی نشان«، کاظم هژیرآزاد و اکبر رحمتی، 
به این مجموعه پیوستند. کاظم هژیرآزاد و 
اکبر رحمتی از بازیگران پیشکسوت عرصه 
تلویزیون، تئاتر و سینما بازی خود را در سریال 
»بی نشان«، به نویسندگی مشترک آزیتا 
ایرایی و مهدی حمزه و تهیه کنندگی مرتضی 
رزاق کریمی آغاز کردند. همچنین تاکنون 
حدود ۴۵ درصد از تصویربرداری »بی نشان« 
انجام شده است و گروه سازنده این روزها در 
محله جماران مشغول ضبط سریال هستند. 
مجید واشقانی، نیلوفر پارسا، پرویز فلاحی پور، 
سعید زارعی، هلن نقی لو، نیوشا ضیغمی، مریم 
کاویانی و مهدی فقیه از جمله بازیگران این 

سریال تلویزیونی هستند.

»هژیرآزاد« در 
»بی نشان«

محمد شایستــه پخش کننده »گشت 
ارشاد3«  با اشاره به آخـرین میزان فروش این 
فیلم گفت: فیلم سینمایی »گشت ارشاد3« 
به تهیه کنندگی و کارگردانی سعید سهیلی 
و نویسندگی حسام سامری زاده با گذشت 
10 روز از اکران، به فروش بیش از 11میلیارد 
تومان رسید. وی ادامه داد: این فیلم فقط در 
یک روز به فروشی معادل  یک میلیارد و ۸00 
میلیون تومانی رسید و رکورد فروش روزانه 
در سینمای ایران را به نام خودش ثبت کرد. 
این رکورد پیش از این با فروش یک میلیارد 
و ۲۵0 میلیون در اختیار »رحمان1۴00« 
بود. بازیگران این فیلم: ساعد سهیلی، پولاد 
کیمیایی، امیر جعفری، بهنام بانی، میرطاهر 

مظلومی و...

 »گشت ارشاد«
 11 میلیارد فروخت

خبــر
تاکید معاون مطبوعاتی بر تدوین برنامه 

رسانه ای برای اصلاحِ مصرفِ انرژی
معاون امور مطبوعاتی و اطلاع رسانی وزیر فرهنگ و ارشاد 
اسلامی، در دیدار با مدیران روابط عمومی وزارت نیرو، بر تدوین 
یک برنامه منسجم رسانه ای برای اصلاحِ مصرفِ انرژی در کشور 
تاکید کرد. فرشاد مهدی پور ضمن اشاره به اهمیت موضوعِ مصرفِ 
انرژی در کشور و لزوم تدوین و اجرای یک برنامه منسجم رسانه ای 
برای آن، گفت: عدم تولید، توزیع و مصرف صحیحِ پیام های رسانه ای 
یکی از عوامل اصلیِ مشکلات موجود در حوزه مصرف انرژی در 
کشور است. مهدی پور انجام فعالیت های رسانه ای را به عنوان یکی 
از راهبردهای قابل انجام برای بهبود شرایطِ کشور در حوزه انرژی 
مطرح کرد و از انجام اقدامات اصلاحی در حوزه های فنی و تکنیکی 
و همچنین مقررات گذاری و اجرای تمهیدات حقوقی به عنوان 
دیگر راهبردهایی نام برد که می بایست به طور همزمان مورد توجه 
مسئولان و سیاست گذاران بخش انرژی کشور قرار گیرد. وی ریشه 
بسیاری از مشکلات در حوزه مصرف انرژی را ناشی از سبک زندگی 
دانست و ضمن تاکید بر لزوم توجه ویژه به مدیریت توزیع انرژی، بر 
تقویت اقدامات ترویجی برای اصلاح سبک زندگی تاکید کرد. معاون 
مطبوعاتی، لزوم ارائه اطلاعات دقیق و دسته بندی شده به رسانه ها 
و تولید و توزیع محتوا در قالب های متنوع رسانه ای، گسترش تعامل 
با رسانه های محلی و استانی، برنامه ریزی برای برگزاری دوره های 
آموزشی ویژه خبرنگاران بخش انرژی، ایجاد زمینه های لازم برای 
توجه ویژه ی جشنواره های رسانه ای به موضوع مصرف انرژی، تدوین 
پیوست فیلم سازی و ارائه آن به جشنواره هایی چون فیلم فجر، سینما 
حقیقت، فیلم کوتاه و جشنواره فیلم عمار، برگزاری تورهای رسانه ای 
و توجه بیشتر به بازدیدهای میدانی و همچنین استفاده از ظرفیت 
خانه های مطبوعات سراسر کشور را ازجمله راهکارهای رسانه ای 
برای روایت سازی و تولید و توزیعِ محتوا عنوان کرد و از اهتمام وزارت 
فرهنگ و ارشاد اسلامی برای همکاری با دستگاه های بخش انرژی 
کشور به منظور تخفیف و یا حل مسائل و مشکلات این حوزه سخن 
گفت. در بخش دیگری از این نشست، علی اکبر کاظمی؛ مدیرکل 
دفتر روابط عمومی وزارت نیرو، ضمن تشریح مشکلات کشور در حوزه 
انرژی و ارائه برخی اطلاعات آماری از وضعیت تولید و مصرف انرژی، 
بر لزوم آگاه سازی بیشتر و جلب مشارکت مردم در بهبود شرایط 
جاری تاکید کرد. کاظمی با اشاره به ضرورت تعمیق اطلاعاتِ فعالان 
رسانه ای در بخش انرژی، خواستار همکاری معاونت مطبوعاتی 
وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی در تدوین و اجرای برنامه هایی برای 
افزایش اطلاعات اهالی رسانه در حوزه آب، برق و گاز شد. علی اکبر 
کاظمی؛ مدیرکل دفتر روابط عمومی وزارت نیرو، محمدرضا عزیزپور؛ 
مدیرکل روابط عمومی شرکت مدیریت منابع آب ایران، غلامحسین 
مقیمی، مدیرکل روابط عمومی شرکت تولید نیروی برق حرارتی، 
علی سیدزاده؛ مدیرکل روابط عمومی شرکت آب و فاضلاب کشور، 
ابوذر صالحی؛ مدیرکل روابط عمومی توانیر و.... در این نشست به بیان 
نکات مورد نظر خود پرداختند. لزوم تسهیل سازی معاونت مطبوعاتی 
در گسترش تعامل مسئولان روابط عمومی وزارت نیرو با خبرنگاران 
داخلی و خارجی، ضرورت سیاست گذاری برای بهبود مصرف انرژی 

و.... ازجمله نکات مورد اشاره در این نشست بود.
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a r m a n m e l i . i r

بــازیگر فیلم سینمایــی »رگ 
خواب« گفت: به نظر من حال که 
برخـی تهیه کنندگان و کارگردانان 
دست به انتخاب برخی خوانندگان 
در عرصه بازیگری می زنند، بهتر 
است پیش از شروع فیلمبرداری 
یک دوره پیــش تـولید آموزشی 
با آنها داشتــه باشند تا آنها برای 
جلوی دوربین رفتن آماده باشند. 
کوروش تهـامی افــزود: در حال 
حاضر چندین پیبشنهاد از سینما 
و شبکه نمایش خانگی دارم، فعلا 
فیلمنامه و پیشنهادات را بررسی 
می کنم تا بتوانم در نهایت انتخاب 
خوبی داشته باشم. اما به احتمال 
فراوان با یک اثر خاص راهی شبکه 
نمایــش خانگی خواهم شد. وی 
دربــاره احتمال حضــورش در 
چهلمیـن جشنواره فیلم فجر اضافه 
کرد: بایـد در ادامه منتظر بمانم تا 
ببینم آیا تا آن زمان در اثری حضور 
خواهم داشت یا خیر. اما در حال 
حاضر سه فیلم اکران نشده دارم که 
ممکن است هر کدام از آنها پیش 
از اکران قصد حضور در جشنواره 
فیلم فجر را داشته باشند. اگر 
صاحبان آثار این تصمیم را بگیرند 
احتمال حضورم در جشنواره فیلم 
فجر امسال زیاد خواهد بود .بازیگر 
فیلم سینمایی »رگ خواب« درباره 

وضعیت فعلی سینما اظهارکرد: 
واقعیت امر هنوز سینما به دوران 
عادی خود بازنگشته و این اتفاق 
هم طبیعی است، زیرا هنوز مردم 
برای حضور در سینماها اعتماد 
کامل ندارند و ترس از بیماری 
کرونا همچنان با آنهاست. وی در 
همین رابطه افزود: خوشبختانه 
روند واکسیناسیون به خوبی پیش 
رفت اما هنوز برخی در برابر تزریق 
آن مقاومت می کنند. در حال حاضر 
وظیفه همه ماست که با تزریق 
واکسن کمک کنیم تا کشور به 
حالت عادی خود بازگردد. مقاومت 
در برابر تزریق واکسن اشتباه است 
و این روند عادی سازی مخصوصا 
در سینماها را با تعویق روبه رو 

خواهد کرد. 
 سینما بی قانون شده

بازیگــر فــیــلــم سینمایــی 
»کروکودیل« با اشـاره حضورش 
در شبکه نمــایش خــانگی نسبت 
به بازی خوانــندگان در اکثریت 
آثار این عرصه ادامه داد: واقعیت 
اینکه نمی توانم اشــاره خاصــی 
داشته باشم زیرا ممکن است باعث 
کدورت دوستان شود اما شخصا 
با این موضوع روبه رو هستم که 
گاها انتخاب هایی صورت می گیرد 
که به هیچ وجه قابل دفاع نیست. 

وی در همین رابطه اضافه کرد: 
متاسفانه سینما بی قانون شده است 
و برای حضور افراد در بازیگری هیچ 
روند درستی وجود ندارد، به این 
صورت هرکسی می تواند بدون هیچ 
تخصصی و آگاهی نسبت به هنر 
بازیگری وارد این عرصه شود. شاید 
در ابتدا حضور برخی چهره های 
دیگر رشته ها ســودآور باشد اما 
مطمئنا در طولانی مدت مخاطبان 
را دلزده و بی اعتماد می کند. تهامی 
باورپذیری را امری مهم در بازیگری 
دانست و اظهارکرد: به عنوان مثال 
یک بازیگر به راحتی نقشش را 
برای مخاطب باورپذیر می کند 
اما شاید یک خواننده بدون داشتن 
تجربه و یا آموخته علمی به هیچ 
عنوان نتواند یک نقش را ملموس 
و قابل باور بازی کند. این اتفاق 
برای مخاطب پس زدگی ایجاد 
کرده و در آینده تعداد مخاطبان 
سینما و شبکه نمــایش خانگی را 
کاهش می دهد. وی ادامــه داد: ما 
در همین مورد نمونه ای مثل پژمان 
جمشیدی را داشتیم که از عرصه 
فوتبال وارد بازیگری شد اما خود 
من مشاهده کردم که چقدر برای 
این حضور تلاش کرد، وی تمرینات 
بسیاری داشت و کار خود را از تئاتر 
آغاز کرد. شخصا مشکلی با حضور 

خوانندگان در عرصه بازیگری ندارم 
اما به نظرم این حضور باید فکر شده 
و با آمادگی باشد. بازیگر سریال 
»زیرتیغ« دلیل عدم حضورش در 
آثار اخیر شبکه نمایش خانگی را 
این چنین توصیف کرد: طبیعتا من 
هم از برخی آثار سریالی پیشنهاد 
بازی داشتم اما وقتی فهرست 
به نظرم یک  را دیدم  بازیگران 
چیزی جور نمی آید، یعنی اگر من 
تمام انرژی خود را بگذارم بازهم 
اگر یک سمت بازی خوبی ارائه 
نشود آن اثر قابل دفاع نخواهد بود 
و در نهایت یک شکست محسوب 
می شود. تهامی در همین رابطه 
تاکید کرد: شخص من انتخابم بر 
این است که در اثری بازی کنم که 
تمامی عوامل آن با دقت و درست 
انتخاب شده باشند. وقتی ما شغلی 
و سمتی به عنوان انتخاب بازیگر 
داریم این شغل باید به درستی 
کارش را انجام دهد. ما با این روند 
در آینده دچار مشکلات فراوانی 
در عرصه سینمــا خـواهیم شد. 
مشکلاتی که شاید امـروز بتوان 
آنها را پیش بینی و حل کــرد اما در 
صورتی که مخاطــب تغییــر ذائقه 
بدهد دیگر به سختــی می توان 
آثار خوب و پرمحتوا به وی ارائه 
کرد، زیرا وی دیگر به تماشای چند 
چهره عادت کرده و دیگر حوصله 
شنیدن و دیدن درام و داستان 
خوب را ندارد. تهامی در همین 
راستا خاطرنشان کرد: به نظر من 
حــال کــه برخی تهیه کنندگان و 
کارگردانان دست به انتخاب برخی 
خوانندگـان در عرصه بازیگری 
می زنند، بهتر است پیش از شروع 
فیلمبرداری یک دوره پیش تولید 
آموزشی با آنها داشته باشند تا آنها 
برای جلوی دوربین رفتن آماده 
باشند، شاید با این روش ما شاهد 
حداقل ها باشیم و بتوانیم حضور 
هر نوع چهره غیربازیگری در این 

عرصه را درک کنیم. 

خــــبر
نخست وزیر سودان: 

توافق سیاسی راهگشای تحول 
دموکراتیک است

نخست وزیر سودان تاکید کرد که وی به خاطر منافع 
ملی و نه شخصی توافق سیاسی با نظامیان را امضا 
کرده است. عبدا...حمدوک، گفت: من توافق سیاسی 
با عبدالفتاح البرهان، رئیس شورای حاکمیتی را به 
چند دلیل اصلی امضا کردم که این دلایل جلوگیری از 
ریخته شدن خون مردم، اهمیت حفظ دستاوردهای دو 
سال گذشته و نتایج تلاش ها در زمینه صلح و اقتصاد و 
ازسرگیری روند تحول دموکراسی به عنوان مهم ترین 
اهداف انقلاب جاودان دسامبر هستند. وی افزود: 
حمایت و اجرای توافق صلح جوبا مسئولیت جمعی 
است و مشارکت همگان از جمله طرف های امضاکننده 
و نهادهای مدنی و کمیته های مقاومت را می طلبد. ما 
خواهان افزایش تلاش های مشترک درباره تحقق صلح 
فراگیر و تکمیل آن از طریق مذاکره با جنبش مردمی 
آزادی سودان در شمال با رهبری عبدالعزیز الحلو 
و جنبش ارتش آزادی سودان با رهبری عبدالواحد 

نور هستیم. 

کوروش تهامی: 

ورود خوانندگان به عرصه بازیگری باید سنجیده باشد

گــزارش
نشست »پوتین« و »بایدن« تا پایان سال

سخنگوی ریاست جمهوری روسیه گفت: کرملین امیدوار است 
نشست »ولادیمیرپوتین« و »جوبایدن« تا قبل از پایان سال ۲0۲1 
انجام شود. به گزارش اسپوتنیک، »دیمیتری پسکوف«، سخنگوی 
ریاست جمهوری روسیه روز یکشنبه طی سخنانی افزود: کرملین 
امیدوار است »ولادیمیر پوتین«، رئیس جمهور روسیه و »جو بایدن«، 
رئیس جمهور آمریکا تا قبل از پایان سال به احتمال زیاد از طریق 
ویدئوکنفرانس دیدار کنند. پسکوف به خبرنگاران اظهارکرد: تاریخ 
)این گفت وگو( هنوز تعیین نشده است. ما امیدواریم که این تماس 
برای قبل از پایان سال تنظیم شود، اما هنوز تاریخ دقیقی وجود 
ندارد. گفت گوی روسای جمهور دو کشور به احتمال زیاد از طریق 
ویدئوکنفرانس انجام خواهد شد. لازم به ذکر است، »جو بایدن«، 
رئیس جمهور آمریکا نیز در جمع خبرنگاران اعلام کرد: »به احتمال 
زیاد« با »ولادیمیر پوتین«، رئیس جمهور روسیه و »ولادیمیر 
زلنسکی«، رئیس جمهور اوکراین صحبت خواهد کرد. وی با این حال 

زمانی برای برگزاری چنین نشستی تعیین نکرد.

راهیابی احزاب به پارلمان قرقیزستان 
کمیسیون مرکزی انتخابات قرقیزستان اعلام کرد، با شمارش 
۹0 درصد از آرای اخذ شده شش حزب برای حضور در پارلمان انتخاب 
شدند و از جمله آنها سه حزب حامی دولت کنونی هم اکثریت آرا را 
کسب کردند. به گزارش ایسنا، به نقل از خبرگزاری اسپوتنیک، سه 
حزب حامی دولت قرقیزستان شامل میهن قرقیزستان با 1۶.۸۵ درصد 
آرا در راس قرار گرفته و بعد از آن احزاب ایمان 13.۵ درصد و هارمونی 
10.۸1 درصد را کسب کردند. احزاب ائتلاف اپوزیسیون و بوتون 
قرقیزستان هم به ترتیب ۸.۲3 و ۷.۶۴ درصد آرا را کسب کردند. 
جایگاه ششم نیز برای حزب پرتوی اعتماد است. مردم قرقیزستان روز 
یکشنبه برای تعیین نمایندگان پارلمان جدید به پای صندوق های 
رای رفتند. این تحولات یک سال پس از آن صورت می گیرد که 
به دنبال انتخابات پیشین، اعتراضاتی رخ داد و دولت را سرنگون 
کرد. در این میان، حامیان احزاب اپوزیسیون قرقیزستان که پس از 
انتخابات وارد پارلمان نشدند، خواستار لغو نتایج و استعفای اعضای 

دولت و کمیته انتخابات شده اند.

تیراندازی در »نشویل« آمریکا
در پی وقوع یک حادثه تیراندازی در مرکز ایالت »تنسی« آمریکا، 
دست کم 3 نفر جان خود را از دست دادند و چهار نفر زخمی شدند. 
به گزارش فارس، در یک حادثه تیراندازی در آپارتمانی در »نشویل« 
ایالت »تنسی« آمریکا دست کم سه مرد جان خود را از دست دادند و 
چهار نفر زخمی شدند. پایگاه اطلا ع رسانی »هیل« در این خصوص 
گزارش کرد، اداره پلیس نشویل در پیامی که در صفحه توییتر خود 
منتشر کرد، گفت که یک حادثه تیراندازی در آپارتمانی به وقوع 
پیوسته و به نظر نمی رسد که عامل مسلح برای ورود به ساختمان به 
زور متوسل شده باشد. گزارش  رسانه های محلی نشان می دهد که 
میزان جراحات زخمی های این حادثه چندان جدی نیست. نیروهای 
پلیس نشویل اعلام کردند که دو اسلحه در محل حادثه تیراندازی 
پیدا شده و واحد قتل اداره پلیس نشویل، تحقیقات درباره این پرونده 

را آغاز کرده است.

»لبنان« ناآرام است
منابع خبری از بروز ناآرامی ها در لبنان خبر دادند 
و اینکه معترضان برخی خیابان ها را در مناطق 
مختلف این کشور بسته اند. روسیاالیوم با انتشار 
تصاویری خبر داد که معترضان با آتش زدن لاستیک 
خودرو ورودی های بیروت را بسته اند. پایگاه خبری 
النهار لبنان هم اعلام کرد که چند مسیر اصلی درون 
بیروت از جمله میدان الشهدا در مرکز بیروت هم 
توسط معترضان مسدود شده است. النشره هم 
گزارش داد: در طرابلس معترضان مسیرهای منتهی 
به بندر طرابلس را بسته اند. همزمان در مناطق 
گوناگون شمال و جنوب لبنان از جمله بقاع و صیدا 
هم ناآرامی هایی گزارش شده است. این همه در 
حالی است که لبنان یکی از سخت ترین بحران های 
اقتصادی تاریخ خود را تجربه می کند و مشکلات 
سیاسی این کشور مانع از امکان اقدام دولت برای 
کاهش بحران اقتصادی شده است. اسکای نیوز هم 
گزارش داد: در صیدا واقع در جنوب لبنان و طرابلس 
در شمال این کشور نیز شماری از معترضان راههای 
اصلی آن شهرها را بستند. پیش از این معترضان 
لبنانی در فضای مجازی برای بستن راه ها در اعتراض 
به اوضاع معیشتی فراخوان داده بودند. بازگشت 
اعتراضات به لبنان در حالی صورت می گیرد که پول 
ملی این کشور به شدت در روزهای اخیر ارزش خود از 
دست داده است. بستن راه ها روش معمول معترضان 
لبنانی است و از زمان شدت گرفتن بحران اقتصادی 
در این کشور در سال ۲01۹ میلادی، این روند بارها 

تکرار شده است. 

رئیس جمهور ونزوئلا طی مصاحبه ای تصریح 
کرد که ناظران اتحادیه اروپا به بهانه نظارت 
بر انتخابات ونزوئلا برای جاسوسی به این 
کشور آمده بودند. به گزارش فارس، »نیکلاس 
مادورو« رئیس جمهور ونزوئلا در گفت وگو 
با شبکه تلویزیونی »ونزوئلا« گفت: ناظران 
اتحادیه اروپا که برای نظارت بر انتخابات 
محلی ۲1 نوامبر )30 آبان ماه( به ونزوئلا 
سفر کرده بودند، به دنبال جاسوسی بودند نه 
نظارت بر انتخابات. بنا بر گزارش خبرگزاری 
روســی تاس، رئیس جمهور ونزوئلا در این 
خصوص افزود: »هیات جاسوس های اتحادیه 
اروپا یک دلیل واحد برای محکوم کردن 
نظام انتخاباتی )ونزوئلا( پیدا نکردند. هیات 
جاسوسان بودند نه ناظران بین المللی.« مادورو 
سپس در خصوص این ناظران اتحادیه اروپا 
ادامه داد: »آنها آزادانه در سراسر کشور تردد 
می کردند و از زندگی اجتماعی، اقتصادی و 
سیاسی جاسوسی می کردند.« سفر ناظران 
اتحادیه اروپا به ونزوئلا، برخلاف مخالفت های 
ایالات متحده صورت گرفت که دولت مادورو 
را به رسمیت نمی شناسد. یک مقام اتحادیه 
اروپا در این خصوص گفته بود که 1۵ سال 
پیش نیز هیات اتحادیه اروپا به ونزوئلا رفت 
تا ببیند انتخابات این کشور تا چه حد با 
»دستورالعمل های سال ۲00۵ سازمان ملل« 
هم خوانی دارد. بنا بر گفته مادورو، ناظران 

اتحادیه اروپا، »به عنوان دشمن« به ونزوئلا 
آمدند و تلاش داشتند تا روند انتخاباتی بی  
عیب و نقص و دموکراتیک ونزوئلا را لکه دار 
کنند اما شکست خوردند. در تاریخ ۲1 نوامبر، 
ونزوئلا انتخابات منطقه ای و شهرداری ها را 
برگزار کرد که طی آن شهروندان این کشور، 
روسای دستگاه های اجرایی محلی و اعضای 

مجامع ایالتی را انتخاب کردند.
 پیروزی حزب حاکم

طبق گزارش شبکه یورونیوز، بنا بر اعلام 
شورای ملی انتخابات ونزوئلا، حزب حاکم 
این کشور در انتخابات 30 آبان ماه به پیروزی 

قابل توجهی دست پیدا کرد و موفق شده ۲0 
کرسی از مجموع ۲3 کرسی فرمانداری  های 
کشور و نیز شهرداری کاراکاس را از آن خود 
کند. گزارش ها حاکی از آن است که طبق 
آمارهای رسمی نرخ مشارکت ۴1.۸ درصد 
بوده است. طی ماه های اخیر، اتحادیه اروپا 
و آمریکا در برخی زمینه ها با اختلافاتی 
مواجه شده اند. از یکسو پس از اجرای بی نظم 
خروج نیروهای خارجی به رهبری آمریکا از 
افغانستان، اتحادیه اروپا بحث تشکیل ارتش 
اروپایی را مطرح کرده و از سوی دیگر، به 
توافق همکاری آمریکا، انگلیس و استرالیا برای 

ساخت زیردریایی اتمی که در پی آن فرانسه 
از قراردادی مشابه با استرالیایی ها حذف شد، 
واکنش منفی نشان داده است.اتحادیه اروپا 
همچنین بهمن سال گذشته با عقب نشینی از 
مواضع پیشین خود، اعلام کرد »خوان گوایدو« 
را به عنوان رئیس جمهور موقت ونزوئلا به 
رسمیت نمی شناسد. این اتحادیه در بیانیه ای 
اعلام کرد: »به رغم آن که گوایدو را یک طرف 
مذاکره دارای امتیاز به حساب می آوریم، از 
این پس وی را رئیس جمهور موقت ونزوئلا 
نمی دانیم« بیست وهفت عضو این بلوک در 
این بیانیه مشترک گفتند به رغم آن که در 
قطعنامه پارلمان اروپا از کشورهای اتحادیه 
اروپا خواسته شده بود به رئیس جمهور موقت 
خواندن گوایدو ادامه دهند، این اتحادیه او را 
تنها بخشی از مخالفان »دموکراتیک« می داند. 
آمریکا در سال ۲01۹ طی اقدامی غیرقانونی 
»خوآن گوایدو« رئیس جمهور خودخوانده 
ونزوئلا را به عنوان »رئیس جمهور مشروع« به 
رسمیت شناخت و روی کار آمدن جو بایدن 
دموکرات به جای دونالد ترامپ جمهوری خواه 
هم تغییری در موضع واشنگتن ایجاد نکرده 
است.به موازات تداوم فشارهای سیاسی، 
اقتصادی و تهدید نظامی آمریکا علیه ونزوئلا و 
دولت نیکلاس مادورو، واشنگتن همچنان در 
حال تشدید تحریم ها علیه این کشور آمریکای 

لاتین است.

نیکلاس مادورو: 

ناظران اتحادیه اروپا برای جاسوسی به ونزوئلا آمدند

جهــــان 
کوتــاه

وکیــل سابق ترامــپ کــه بــه تازگی دوران 
محکومتیش به پایان رسیده است تاکید کرد که 
اگر وی دوباره نامزد انتخابات شود بازهم شکست 
خواهد خورد. به گزارش فارس، »مایکل. کوهن« 
وکیل سابق »دونالدترامپ« رئیس جمهور سابق 
آمریکا می گوید که اگر او دوباره در انتخابات 
ریاست جمهوری نامزد شود باز هم شکست خواهد 
خورد. کوهن که به خاطر اقداماتش در زمانی 
که برای ترامپ کار می کرد محکوم به سه سال 
زندان شده بود در مصاحبه ای از چهل وپنجمین 
رئیس جمهور سابق آمریکا به شدت انتقاد کرد. 
کوهن افزود: یکی از کارهای اشتباهی که ترامپ 
انجام داد دروغ بزرگی بود که درباره دزدیده شدن 
انتخابات ریاست جمهوری ۲0۲0 گفت. وکیل 

سابق ترامپ ادامه داد: نتیجه انتخابات دزدیده 
نشد. اگر او در انتخابات ۲0۲۴ ببازد این دروغ 
بزرگ چه خواهد شد؟  کوهن به خاطر زدوبند 

مالی به نفع ترامپ و دروغ گفتن به کنگره یکسال 
را پشت میله های زندان بود. وی بقیه دوران 
محکومیت سه ساله خود را در حبس خانگی 

گذرانده است. محکومیت وی هفته گذشته به 
پایان رسید. کوهن بیشتر اتهامات خود را پذیرفته 
بود. مهم ترین اتهام او مربوط به انتخابات سال 
۲01۶ آمریکاست. کوهن متهم بود که در جریان 
مبارزات انتخاباتی به دو زن حق السکوت داده بود. 
این زنان مدعی بودند که با دونالد ترامپ رابطه 
جنسی داشتند و در ازای گرفتن پول قبول کردند 
که درباره این موضوع در جریان مبارزات انتخاباتی 
سکوت کنند. روابط کوهن با ترمپ در سال ۲01۸ 
تیره شد و او اکنون می گوید که با دادستانی منطقه 
منهتن نیویورک برای تحقیق از سازمان ترامپ 
همکاری می کند. وی افزود: اگر آنها)دادستانی( 
بخواهند مطمئنم که همین فردا می توانند ترامپ 

را متهم کنند و موفق خواهند.

مایکل کوهن: 

اگر »ترامپ« در انتخابات شرکت کند؛ شکست خواهد خورد


